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Abstract

        
In a group of 863 patients with various rheumatic diseases the authors diagnosed in 9 patients a chronic anterior uveitis, and in 29 patients an acute anterior uveitis, whereas 15 patients had chorioiditis and 15 other patients a generalized uveitis. Closer scrutiny revealed that there was a positive correlation between the chronic anterior uveitis and the juvenile chronic arthritis of the monooligoarthritic type; it was also found that there was a marked affinity of acute anterior uveitis to disease types such as ankylosing spondylitis and sacro-iliitis. Chorioiditis, which usually takes a mild course, is often combined with the signs of rheumatoid arthritis/sacroiliitis. There is a high percentage of correlation between generalized uveitis and Behçet's disease, whereas correlation with other disease patterns is rare.


      
        
Zusammenfassung

        
In einem Gesamtkollektiv von 863 Patienten mit verschiedenen Krankheiten des rheumatischen Formenkreises fanden wir 9mal eine chronische vordere Uveitis, 29mal eine akute vordere Uveitis, in 15 Fällen eine Chorioiditis sowie in ebenfalls 15 Fällen eine generalisierte Uveitis. Dabei kristallisierte sich eine positive Korrelation zwischen der chronischen vorderen Uveitis und der juvenilen chronischen Arthritis des mono-oligoarthritischen Typs ebenso heraus wie eine ausgeprägte Affinität der akuten vorderen Uveitis zum Krankheitskreis der Spondylitis ankylosans und der Sakroiliitis. Die meist mild verlaufende Chorioiditis findet sich oft bei der Symptomenkombination Polyarthritis/Sakroiliitis. Die generalisierte Uveitis tritt in einem hohen Prozentsatz beim Morbus Behcet, selten dagegen bei anderen Krankheitsbildern auf.
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